

**Member's Motion submitted to Environment and Climate Change Committee**

Meeting date: 20 June 2023

Moved by: Councillor David Hill

**Motion Title: Green Construction – Consumer Financing**

ACS File No.: ACS2023-OCC-CCS-0081

Ward: Citywide

**Motion d'un membre soumise au Comité de l'environnement et du changement climatique**

Date de la réunion : 20 juin 2023

Motion de : Conseiller David Hill

**Titre de la motion : Construction verte - financement des consommateurs**

Dossier n° (ACS) : ACS2023-OCC-CCS-0081

Quartier : À l'échelle de la ville

**MOTION**

**WHEREAS the City of Ottawa declared a Climate Emergency on April 24, 2019; and**

**WHEREAS the City of Ottawa has declared a housing and homelessness emergency on January 29, 2020; and**

**WHEREAS the City Council has committed to build 151,000 homes by 2031**

**WHEREAS the City of Ottawa has explored and implemented innovative financing models to support retrofitting existing homes to increase energy efficiency, including the Better Homes Ottawa Loan Program; and**

**WHEREAS creating financing models to support consumer choice allows the City to support its climate change objectives while reducing front end financing barriers to home buyers.**

**THEREFORE, BE IT RESOLVED THAT staff be directed to investigate options with financial institutions and other levels of government for green financing models that would reduce the up-front financing barriers to home buyers considering the purchase of new homes with green and energy efficiency technologies.**

**THEREFORE BE IT FURTHER RESOLVED THAT staff provide an update on this effort for the Environment and Climate Change Committee's review by Q1 2024.**

## **MOTION**

**ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a déclaré un état d'urgence climatique le 24 avril 2019;**

**ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a déclaré l'état d'urgence en matière de logement et d'itinérance le 29 janvier 2020; et**

**ATTENDU QUE le Conseil municipal s'est engagé à construire 151 000 logements d'ici 2031; et**

**ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a examiné et mis en œuvre des modèles de financement innovateurs pour soutenir la rénovation de logements existants et accroître leur efficacité énergétique, notamment le Programme de prêts Maisons durables Ottawa; et**

**ATTENDU QUE la création de modèles de financement pour soutenir le choix des consommateurs permet à la Ville d'appuyer ses objectifs en matière de changement climatique tout en réduisant les barrières initiales de financement pour les acheteurs de maisons.**

**PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU de demander au personnel d'examiner de concert avec des institutions financières et d'autres ordres de gouvernement des modèles de financement écologique qui réduiraient les barrières initiales de financement pour les acheteurs de maisons envisageant d'acheter de nouvelles maisons pourvues de technologies vertes et permettant d'améliorer l'efficacité énergétique.**

**PAR CONSÉQUENT, IL EST EN OUTRE RÉSOLU QUE le personnel fasse le point sur cette initiative aux fins d'examen par le Comité de l'environnement d'ici le 1er trimestre de 2024.**

## **FINANCIAL IMPLICATIONS**

There are no financial implications.

**LEGAL IMPLICATIONS**

There are no legal impediments associated with the implementation of the resolution of this motion.

**DISPOSITION**

Upon Committee and/or Council approval, staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.